
 

PROTOKÓŁ nr 5/2017 

z posiedzenia Rady Budżetu Obywatelskiego 

21 kwietnia 2017 r., g. 16.00, Plac Wszystkich Świętych 3-4, sala 303 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Bogusław Kośmider. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

1. Małgorzata Bochenek zgłasza propozycję ustalenia terminów posiedzeń Rady Budżetu 

Obywatelskiego w maju oraz spotkań dotyczących odwołań od skutków weryfikacji w czerwcu oraz 

propozycję ustalania godzin rozpoczęcia rad budżetu obywatelskiego na godzinę 16:30. 

2. Omówiono stan realizacji zadań pierwszej edycji: 

Zarząd Zieleni Miejskiej: 

- Ogród zabaw w parku dębnickim - trwa oczekiwanie na przyznanie pozwolenia na budowę,  

Zarząd Infrastruktury Komunalnej i Transportu: 

- Siłownia pod chmurką - opracowanie dokumentacji potrwa do 14 czerwca,  

- Budowa tablic informujących o stężeniu pyłów w powietrzu - aktualnie po rozstrzygnięciu przetargu, 

realizacja zadania do połowy listopada 

3. Omówiono zagrożenia odnośnie realizacji zadań drugiej edycji: 

Zarząd Zieleni Miejskiej: brak zagrożeń, ponadto Zarząd Zieleni Miejskiej informuje, że w ramach 

oddania do użytku projektu Oznakowanie ścieżek biegowych w Parku Lotników Polskich, została 

przekazana informacja, iż został on zrealizowany ze środków budżetu obywatelskiego. 

Zarząd Infrastruktury Komunalnej i Transportu: brak zagrożeń 

Wydział Edukacji: brak zagrożeń 

4. Omówiono kwestię budowy ronda przy Ćwiklińskiej, Heleny i Barbary 

5. Podsumowano, że w drugiej edycji niezrealizowano na chwilę obecną jedynie 11 zadań. 

6. Omówiono powody odrzucenia wniosków do budżetu obywatelskiego edycji bieżącej, wskazano, że 

ze względów formalnych odrzucono dotychczas 20 projektów, w większości z uwagi na 

niedostarczenie list poparcia, mimo wielokrotnych wezwań. Aż 424 projekty nie zostały odebrane 

w systemie informatycznym przez koordynatorów jednostek odpowiadających za ocenę prawną. 

7. Pada propozycja omówienia kryterium ogólnodostępności podczas kolejnej rady budżetu 

obywatelskiego oraz zebrania do tego czasu listy projektów wobec których występują wątpliwości. 

8. Ustalono, że w kolejny poniedziałek odrzucone zostaną wszystkie projekty które nie mają 

dostarczonych list poparcia. 

9. Małgorzata Bochenek dopytuje o projekt „Zamieszkaj obok parku”, Zarząd Zieleni Miejskiej złożył 

wyjaśnienia. 

10. Podniesiono kwestię projektu zakładającego rozdanie po 500 złotych mieszkańcom którzy zgłoszą się 

określonego dnia, nie podjęto decyzji kto miałby dokonać weryfikacji prawnej projektu. 

11. Dyrektor MOWIS Mateusz Płoskonka przedstawił propozycje zmian w regulaminie głosowania oraz 

sposobie organizacji punktów głosowania. 

12. Poruszono kwestię terminów organizowania punktów głosowania oraz czy należy wprowadzić 

wzorem lat ubiegłych terminy obligatoryjne dla Rad Dzielnic, alternatywnie zaproponowano 

zorganizowanie punktów głosowania w radach dzielnic, bibliotekach, domach kultury i urzędach, 

poprzez wystawienie urn w tych placówkach, z pominięciem powoływania komisji oraz konieczności 

udzielania członkom tychże uprawnień do przetwarzania danych osobowych. 

13. Zgłoszono również pomysł wpisywania kodu z sms zwrotnego na kartę do głosowania, pomysł został 

zaniechany ze względów technicznych. 

14. Ustalono, że na jeden numer telefonu przypadać będzie jedno konto w systemie. 

15. Łukasz Sęk podkreśla, że dotychczas w edycjach gdzie stosowano głosowanie papierowo, nie 

stwierdzono nadużyć i nie ma konieczności dalszego utrudniania, poprzez nadmierne zabezpieczanie 

procesu głosowania, z wyłączeniem zastrzeżenia dotyczącego konieczności odręcznego wypełniania 

kart do głosowania. 

16. Łukasz Maślona zgłasza propozycję, aby głosowanie odbywało się tylko osobiście, Łukasz Sęk 

zwraca uwagę na absurdalność pomysłu z uwagi na możliwości techniczne. Ponadto podniesiono 

komplikacje prawne wynikające z zastosowania tego rozwiązania, uwzględniając niemożność 



korzystania z bazy PESEL na potrzeby określenia osób zamieszkujących w GMK. Zaznaczono, że 

przedstawione zostały dwie opinie prawników uniemożliwiające legitymowanie głosujących. 

17. Przeprowadzono dyskusję. Wyrażono zdania odrębne w kwestii zabezpieczenia papierowych kart 

głosowania oraz sposobem ich wydawania. 

18. Głosowano nad wprowadzeniem obowiązku ręcznie wypełnionych kart: za-14, przeciw-0, wstrzymało 

się-1. 

19. Głosowano nad możliwością głosowania tylko na opieczętowanych kartach papierowych: Głosowano 

przeciw pomysłowi, aby nie powoływać komisji wyborczych, których celem jest obsługa punktów do 

głosowania za-7, przeciw-7, wstrzymało się 3. 

20. Głosowano nad koniecznością pieczętowania kart za-10, przeciw-6, wstrzymało się-3. 

21. Głosowano nad ograniczeniem wydawania kart do głosowania do tylko jedna karta na osobę, za-4, 

przeciw-11, wstrzymało się-2. 

 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono o godzinie 18:00.  

 
Protokołował – Damian Szwed, Biuro Miejski Ośrodek Wspierania Inicjatyw Społecznych  
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/-/ Bogusław Kośmider 
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